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                            CONSILIUL JUDEȚEAN CONSTANȚA 
 
 
 
   Nr. 21981/23.08.2018 
 
 

PROCES VERBAL 
 
 

Încheiat astăzi  22.08.2018  la ședința ordinară a 
Consiliului Județean Constanța 

 
 
  Şedinţa ordinară a fost convocată de către Domnul Țuțuianu Marius Horia - 
Președinte al Consiliului Județean Constanța, astăzi 22.08.2018, ora 13.00,                      
în Sala ,,Remus Opreanu” din cadrul Palatului Administrativ – Consiliul Judeţean 
Constanţa, în conformitate cu prevederile art.94, alin.1 şi 3 din Legea  nr.215/2001,  
privind administraţia publică locală. 
  La sedinţă participă: Domnul Țuțuianu Marius Horia - Președinte al Consiliului 
Judeţean Constanţa, Domnul Palaz Claudiu-Iorga - Vicepreşedinte al Consiliului 
Judeţean Constanţa,  Doamna Belu Mariana - Secretarul Județului Constanța, 
consilieri judeţeni, managerii instituțiilor subordonate Consiliului Județean   
Constanța, directorii direcţiilor de specialitate din aparatul propriu al Consiliului 
Judeţean Constanţa. 
           De asemenea, în sală sunt prezenți reprezentanți mass media.  
           Lipsesc următorii consilieri județeni: domnul Vicepreședinte Learciu Dumitru 
Daniel, domnul Mocianu Sorin și doamna Nedelcu Sabrina Maria. Domnul consilier 
județean Zahariuc Florin Cristian s-a prezentat după ce s-a făcut prezența. 
 
 

X 
 

Ordinea de zi: 
         
1. Proiect de hotărâre privind modificarea componenţei Comisiei pentru Protecţia 

Copilului Constanţa. 
Iniţiator : Preşedinte: Ţuţuianu Marius Horia  
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2. Proiect de hotărâre privind aprobarea componenţei Comisiei Tehnico-Economice 
şi a Regulamentului  de organizare şi funcţionare din cadrul Consiliului Judeţean 
Constanţa. 
Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia  

 
3. Proiect de hotărâre privind revizuirea normelor procedurale interne pentru achiziţia 

directă de produse, servicii şi lucrări. 
Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 
 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii, prin licitaţie publică deschisă cu 
strigare, a unor spaţii aflate în proprietatea publică a Judeţului Constanţa şi în 
administrarea Spitalului Clinic Judeţean de Urgenţă „Sf. Apostol Andrei” 
Constanţa, în scopul desfăşurării de activităţi comerciale. 
Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 
5. Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării Studiului de fezabilitate, a 

indicatorilor tehnico-economici şi a cofinanţării investiţiilor pentru „Proiectul 
regional de dezvoltare a infrastructurii de apă şi apă uzată în aria de operare a S.C. 
RAJA SA Constanţa, în perioada 2014-2020”. 

     Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 
 
6. Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de Organizare şi Funcţionare 

de la Teatrul pentru Copii şi Tineret Constanţa, „Căluţul de mare”.  
     Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

7. Proiect de hotărâre privind completarea Hotărârii Consiliului Judeţean Constanţa 
nr. 230/2018 privind aprobarea Comisiei de concurs de proiecte de management de 
la Complexul Muzeal de Științe ale Naturii Constanța. 

     Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 
 
8. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Judeţean Constanţa nr. 

234/27.07.2018 privind aprobarea organizării evenimentului „Sărbătoarea Recoltei 
şi a Vinului Dobrogean -  Ediţia 2018”. 

     Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 
 
9. Proiect de hotărâre privind acordarea unui ajutor financiar doamnei Velicu 

Tudoriţa pentru minorul Velicu Robert Nicolae. 
     Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia  
 
10. Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării Programului cu obiectivele şi 

lucrările de drumuri şi poduri pentru anul 2018 finanţate din bugetul Consiliului 
Judeţean Constanţa. 

     Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia   
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11. Proiect de hotărâre privind modificarea listei de investiţii pentru RAJDP Constanţa 

(în reorganizare), pe anul 2018. 
     Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia  
 

12. Proiect de hotărâre privind acordarea facilităţilor la transport pentru elevi şi 
studenţi. 
Iniţiatori : Iordache Marian, Bola Bogdan, Popa Liviu, Gima Stelian, Zahariuc  
Cristian, Cruşoveanu    Marian, Topolov Geanina 

 

13. Proiect de hotărâre privind repartizarea pe unităţi administrativ teritoriale a 
sumelor defalcate din TVA, pe anul 2018, pentru finanţarea cheltuielilor privind  
drumurile judeţene şi comunale. 

     Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia  
 

14. Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului de venituri şi Cheltuieli, Listei de 
investiţii, Programului de evenimente culturale, pe anul 2018, pentru Centrul 
Cultural Judeţean Constanţa „Teodor T. Burada”. 

     Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 
 

15. Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului de Venituri şi cheltuieli, pe anul 
2018, pentru Teatrul de Stat Constanţa. 

     Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia  
 

16. Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului de Venituri şi Cheltuieli, pe anul 
2018, pentru Muzeul de Artă Constanţa. 

     Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 
 

17. Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului de Venituri şi Cheltuieli precum 
şi completarea programului de evenimente culturale, pe anul 2018, pentru Muzeul 
de Istorie Naţională şi Arheologie Constanţa. 

     Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 
 

18. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului de venituri şi cheltuieli şi 
modificarea listei de investiţii pe anul 2018 pentru Spitalul Clinic Judeţean de 
Urgenţă „Sf. Apostol Andrei” Constanţa.  

     Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia  
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19. Proiect de hotărâre privind aprobarea atribuirii licenţei de traseu pentru efectuarea 
transportului public de persoane prin curse regulate speciale, conform Legii 
serviciilor de transport public local nr.92/2007, operatorului de transport SC Ada 
Exclusiv SRL. 

     Iniţiator : Vicepreşedinte – Palaz Claudiu Iorga 
 

20. Proiect de hotărâre privind aprobarea atribuirii licenţei de traseu pentru efectuarea 
transportului public de persoane prin curse regulate speciale, conform Legii 
serviciilor de transport public local nr.92/2007, operatorului de transport SC Dan 
Autocond SRL. 

     Iniţiator : Vicepreşedinte – Palaz Claudiu Iorga 
 

21. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului judeţean şi a listei de investiţii ale 
Judeţului Constanţa, pe anul 2018. 

     Iniţiator : Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia  
 

X 
 
 

Dl.Țuțuianu Marius Horia: Bună ziua, dragi colegi! Vă rog frumos să luați loc!  
          Doamna Belu, vă rog frumos să faceți prezența. 
Dna.Belu Mariana: Sunt prezenți 33 de consilieri județeni. Ședința este legal 
constituită. Sunt 4 consilieri județeni absenți.  
Dl.Țuțuianu Marius Horia: Înainte de a începe ședința și a asculta Imnul Național, o 
să îi rog pe reprezentanții presei să nu plece pentru că la șfârșit vreau să discutăm 
despre un proiect important al Regiei Autonome Județene de Drumuri și Poduri, 
pentru județul Constanța.  
          După cum am stabilit la începutul anului, la fiecare început de ședință a 
Consiliului  Județean vom asculta Imnul Național al României și o mică istorie despre 
județul Constanța și despre Dobrogea.   
 « Se intonează Imnul Național al României ». 
 
Dl.Țuțuianu Marius Horia: Vă mulțumesc foarte mult. 
Dl.Cojocaru Dan Varsami: Continuăm astăzi seria povestirilor noastre legate de 
personalități importante dar și de evenimente care au marcat istoria regiunii în care 
trăim. 
             Inaugurarea băilor de la Mamaia – 112 ani de la eveniment - din monografia 
"Mamaia, album cu amintiri", Editura Dobrogea, anul 1996, scrisă de Aurelia Lăpușan 
și Ștefan Lăpușan.  
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”Vă rugăm să binevoiţi a lua parte la serbările inaugurale, care vor avea loc 
duminică, 13 august curent, când Primăria va da un banchet la băile de la Mamaia, în 
onoarea Domnilor miniştri sosiţi la aceste serbări.”  Telegrama poartă anul 1906.  

          Aceeași dată de 13 august 1906 a rămas scrisă și pe frontispiciul Pavilionului de 
băi:  
        “Pe locul acesta de exilu al nefericitului Ovidiu în an de glorioasă domnie a 
M.S.Regele Carol l şi an al regalităţii, ridicatu-sau acest aşezământ balnear cu 
mijloacele comunei Constanţa prin îngrijirea Ministerului Lucrărilor Publice, fiind 
ministru al Departamentului dl.Ion Grădişteanu, iar primar al comunei dl Ion Bănescu, 
după planurile întocmite de arhitectul Elie Radu.” 1906, august 13”. 

Sărbătoarea organizată de Primăria Constanţa a fost programată pentru ziua de 
duminică, 13 august 1906. Banchetul s-a dat în salonul Căilor Ferate Române. Au fost 
invitaţi speciali prefectul Poliţiei Capitalei, Moruzzi, directorii din Ministerul de 
Finanţe Filipescu şi Chiriacescu, directorul general al Regiei, Tudor Rădulescu, 
directorul ziarului "L’Independence Roumaine" şi directorul ziarului "Voinţa 
Naţională", deputatul Ernest Vârnav, moşierii C.Pariano, Luca Oancea și  arhitectul 
George Mandrea.  

Pregătirile sunt minuţioase şi la ele participă întreaga urbe: toţi proprietarii de 
hoteluri şi restaurante, instituţiile de ordine, proprietarii de birje, tipografii. 

 Pentru programul artistic se deplasează de la Bucureşti corul bărbătesc al 
Academiei de musică şi artă dramatică. 

 Serbarea s-a terminat cu un frumos joc de artificii sponsorizat de Fabrica de 
artificii "Vulcanul" din Bucureşti. 
           Banchetul a fost dat nu doar pentru băile de la Mamaia ci și  pentru punerea 
pietrelor fundamentale la biserica „Adormirea Maicii Domnului”, la Şcoala nr.2 de 
băieţi şi fete „Principele Carol”, la noul cazino comunal botezat „Regele Carol”, şi 
pentru deschiderea băilor de la Mamaia.  

La banchetul din 13 august au participat 200 persoane, după cum rezultă din 
factura semnată şi verificată conştiincios de contabilul Primăriei. 

  Fiecare din cei  200 de invitaţi au mâncat şi băut, atenție! de 13 lei fiecare.        
S-au consumat 90 butelii de şampanie,  s-au spart  22 pahare,  iar pentru „cele trei 
călimări de cristal, cu trei etajere tot din cristal care au servit la iscălirea celor trei 
rânduri de pergamente, cu ocasiunea sărbătorilor inaugurale de la 13 august 1906”,             
s-au mai plătit din casa comunală 25 lei.  

Mai mult, Direcţiunea generală a Căilor Ferate transmitea Primăriei că este 
bună de plată pentru stricăciunile pricinuite „cu ocazia inaugurării Băilor de la 
Mamaia şi a banchetului ce a avut loc în salonul nostru din acea localitate”, adică 
spargerea unor geamuri de la un bufet şi un dulap şi deteriorarea vopselei.  

Iar  nota de plată era însoţită şi de o dojană: ”Cât d’odată am onoarea a vă ruga 
să binevoiţi a dispune ca pe viitor prepuşii Primăriei să nu se mai atingă de mobilierul 
din staţiunea Mamaia, rămânând ca în cazurile în care aţi fi autorizaţi de a utiliza sala 
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restaurantului pentru baluri, deplasarea mobilierului să se facă de oamenii noştri sub 
controlul funcţionarilor gării.” 
 Așa s-au desfășurat evenimentele acum 112 ani. Frumos! 
 
Dl. Țuțuianu Marius Horia: Vă mulțumesc mult, domnule Cojocaru. 
           Domnilor colegi, domnilor consilieri, astăzi pe ordinea de zi avem 21 de 
proiecte. 
           Supun la vot întreaga ordine de zi. 

- Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 
Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 
Dl.Țuțuianu Marius Horia: Domnule consilier.  
Dl.Iordache Marian: Domnule președinte, legat de punctul nr.12, în numele 
inițiatorilor, am dori să retragem de pe ordinea de zi proiectul nr. 12, având în vedere 
că avizul de nelegalitate a fost obținut ieri, și timpul este foarte scurt pentru a modifica 
proiectul. Rămâne ca acesta să fie propus într-o ședință următoare, și să fie mai bine 
fundamentat. 
Dl.Țuțuianu Marius Horia: Deci, să înțeleg că retrageți proiectul nr.12 de pe ordinea 
de zi. 
Dl.Palaz Claudiu Iorga: Atunci, măcar nu îi mai lăsați pe copii să aștepte în sală.  
Dl.Iordache Marian: Ce să aștepte?  
Dl.Palaz Claudiu Iorga: Așteaptă dezbaterile de la punctul nr.12 de pe ordinea de zi. 
Dl.Matei Radu Bogdan: Puteți să așteptați. Dacă îmi permiteți.  
        Voiam să explicăm de ce am retras proiectul, ca să nu se înțeleagă greșit. 
Proiectul este într-o formă corectă, dar avizul de nelegalitate, în opinia noastră, a fost 
dat în mod incorect pentru că avizul de nelegalitate face referire la articolul 84 din 
Legea Educației Naționale, aliniatul (3).  
        Proiectul nostru face referire la aliniatul (1) la "tariful redus pentru toți elevii". 
Avizul de nelegalitate, opinia departamentului juridic, face apel la "decontarea 
integrală pentru categorii speciale de elevi".  
Dl.Țuțuianu Marius Horia: Am înțeles, domnule consilier.  
Dl.Matei Radu Bogdan: Adică noi am pus o întrebare și voi ați răspuns la altă 
întrebare.  
Dl.Țuțuianu Marius Horia: Domnule consilier, dacă nu ați terminat, vă ascult. 
Dl.Matei Radu Bogdan: Între timp, dacă îmi permiteți, dorim să cerem o opinie 
Ministerului Educației și revenim cu același proiect luna viitoare.  
Dl.Țuțuianu Marius Horia: Vă mulțumesc pentru observații, domnule coleg 
consilier PNL.  
         După cum știți, avizele din comisii sunt pur consultative, indiferent de situație 
acesta putea rămâne pe ordinea de zi.  
         Dar cred că v-ați convins și dumneavoastră că acest proiect pe care l-ați inițiat, și 
am discutat în ședința trecută, nu avea nici o bază de legalitate. În fundamentarea lui 
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nu ați găsit bază de legalitate și, sunt ferm convins că  v-ați hotărât astăzi să îl retrageți 
din acest motiv. 
          Dar, pentru mai  multe explicații, o să-i dau cuvântul doamnei Belu să vă 
explice legalitatea. Presupun că nu v-ar fi obstrucționat avizul de legalitate. Era pur 
consultativ.  
         Puteați să spuneți, foarte frumos și foarte concret, că v-ați dat seama că acest 
proiect, în forma actuală, nu are nici o bază legală. Am trimis adresele către toate 
instituțiile statului și către toate ministerele, și aștept răspunsurile lor.  
         Și vă promit, și vă spun treaba aceasta, că în momentul în care Ministerul 
Dezvoltării, Ministerul Învățământului, Ministerul Transporturilor, și cel mai 
important, Ministerul Justiției, îmi vor da verde!, aviz de legalitate pe acest proiect, 
voi fi primul care voi iniția acest proiect, dar  într-o forma legală.  
         Vă rog frumos, doamna Belu.  
Dna. Belu Mariana: Eu nu am înțeles exact ce a vrut să spună domnul consilier 
Matei. Că proiectul este legal și că avizul de legalitate este nelegal. Sau ceva de genul 
acesta, nu? Asta ați spus?  
Dl. Matei Radu Bogdan: Să vă explic.  
          Avizul de nelegalitate se referă la altceva, nu la proiectul nostru. Avizul de 
nelegalitate este dat ca și când noi am fi cerut decontarea integrală pentru categorii 
speciale de elevi, aliniatul (3) din articolul 84.  
          Noi cerem reducerea de tarif pentru transportul județean pentru toți elevii, 
aliniatul (1) din articolul 84.  
          În plus, am văzut că ați cerut o opinie Inspectoratului Școlar Județean legat tot 
de aliniatul (3) – decontarea integrală pentru categorii speciale de elevi, ceea ce ne-a 
confirmat faptul că poate s-a înțeles greșit intenția noastră.  
          Noi vrem reducere de tarif pentru toți elevii conform aliniatului (1) din articolul 
84. 
Dl.Țuțuianu Marius Horia: Conform?  
Dna. Belu Mariana: Am înțeles. Adică am greșit eu articolele, să înțeleg, aliniatele. 
Nu este nici o problemă, o să vă explic, și sper că o să înțeleagă toată lumea că nu am 
greșit nici un fel de articol și nici un fel de aliniat.  
         Într-adevăr, articolul 84, la aliniatul (1) prevede acea reducere de tarif de minim 
50% pentru transportul intern auto. Ne referim la transportul intern auto pentru că 
celelalte sunt în competența guvernului și a altor autorități.  

Ați motivat pe articolul 84, aliniatul (1) și aliniatul (2)  care se referă la cei care 
sunt cu măsură  specială, copiii cu probleme, cu CES  (cerințe educaționale speciale). 

Această lege nu trebuie citită numai la articolul 84. Legea, trebuie studiată                 
în integralitatea ei, Legea nr. 1/2011, legea Educației Naționale.  Pentru că, veți vedea 
că la Capitolul "Finanţarea şi baza materială a învăţământului preuniversitar",                
legea spune clar la articolul 105 că există o finanțare dublă pentru ceea ce înseamnă 
educația națională. O finanțare de bază, despre care nu discutăm pentru că aparține 
exclusiv Guvernului României și o finanțare complementară. Iar pentru a fi cât se 
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poate de clar, o să vă citesc, ca să înțelegeți.   
         Art.84 "(1) Finanţarea complementară asigură cheltuieli de capital, cheltuieli 
sociale sau alte cheltuieli asociate procesului de învăţământ preuniversitar de stat care 
nu fac parte din finanţarea de bază a unităţilor şcolare". 
Tot legea nr.1/2011, la articolul 105, la aliniatul (2), definește ce înseamnă și cine are 
competență și atribuții să facă finanțare complementară. Citez:  
             "(2) Finanţarea complementară se asigură din bugetele locale ale unităţilor 
administrativ-teritoriale de care aparţin unităţile de învăţământ preuniversitar", o 
primă formă, deci o primă teză:  
           "din bugetele locale ale unităţilor administrativ-teritoriale unde se află  
unităţile școlare", ați înțeles?  și, teza a doua:   
           "din sume defalcate din taxa pe valoarea adăugată, aprobate anual prin 
legea bugetului cu această destinaţie specială, pentru următoarele categorii de 
cheltuieli".  
            Cheltuielile sunt de la litera a) la litera l) și spicuiesc câteva: investiții, 
consolidări, subvenții pentru internate și cantine, iar la litera d) "cheltuieli pentru 
transportul elevilor, conform prevederilor art.84 alin.(1)". Asta arată că eu nu 
încurc niciodată articolele și aliniatele.  
            Deci, numai din finanțarea complementară se poate face această cheltuială, 
pentru facilitățile acordate elevilor și studenților, prevăzute de articolul 84.                        
Nu am vorbit de aliniatul (3) nicăieri.  
              Am dezvoltat și am vrut să arăt că toate finanțările, toate facilitățile, 
prevăzute de lege sunt realizate într-o oarecare proporție, poate nu 100%, de către 
instituțiile statului îndrituite, recte bugetele locale și Ministerul Educației prin 
unitățile de învățământ.  
             Ați înțeles acum că, de fapt, dumneavoastră ați invocat articolul 84, aliniatul 
(1) și (2), iar finanțarea pentru aceste cheltuieli, repet și citez din lege: "se face de la  
unităţile administrativ-teritoriale pe raza cărora se află unităţile școlare".              
Sper că am fost cât se poate de clară.     
Dl.Matei Radu Bogdan: Ați fost foarte clară. Implicarea consiliilor locale și a 
consiliilor județene nu apare în Legea Educației Naționale, ci apare într-o hotărâre de 
guvern apărută ulterior care clarifică situația. Dar este o discuție pur tehnică. 

 

Dna.Belu Mariana: Nu, nu este tehnică. Și am să merg în continuare. Nu am vrut să 
dezvolt pentru că întradevăr este o discuție care ține foarte mult de activitatea 
economică și fiscală și nu este domeniul meu, dar am studiat˗o.  
            Veți vedea că mai departe, la aliniatul (3), vis a vis de finanțarea aceasta 
complementară pentru aceste cheltuieli pe care vi le-am citit, legea vine și dezvoltă, și 
spune:  
            (3)"Finanţarea complementară, teza a doua, aprobată anual prin legea 
bugetului de stat se repartizează, deci această finanțare, se repartizează pe comune, 
oraşe, municipii şi sectoare ale municipiului Bucureşti de către direcţiile generale de 
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finanţe publice judeţene, respectiv a municipiului Bucureşti cu asistenţa tehnică a 
inspectoratelor şcolare" pentru că numai ele au situația elevilor care trebuie să 
beneficieze de aceste lucruri.  
Dl.Matei Radu Bogdan: Mă scuzați, doamna Secretar, dar ați alunecat la un alt 
subiect. 
Dna.Belu Mariana: Nu am alunecat deloc, încerc să vă fac să înțelegeți că un aviz de 
legalitate nu poate fi nelegal și să vă spun că această finanțare pentru cheltuielile 
prevăzute de articolul 84, aliniatul (1) nu se poate face decât numai din finanțarea 
complementară.  
             Și vreau să mai adaug. O secundă! și după aceea evident, avem discuții.  
             La aceste precizări pe care le-am făcut vis a vis de Legea nr.1/2011, și de 
articolele pe care dumneavoastră le-ați invocat, și care sunt în discuție, trebuie 
adăugată și legislația financiară, Legea finanțelor publice locale. Articolul 14, sper că 
spun bine, care se referă la regulile de bază, spune clar la aliniatul (3) că nu se pot face 
cheltuieli din bugetele locale, nu pot fi ordonanțate și nici plătite, cheltuieli care nu au 
o bază legală.  
            Adică eu, Consiliul Județean, nu poate prevedea într-un capitol - "Cheltuială 
pentru transport pentru aplicarea prevederilor articolului 84" -  dacă această 
competență de a face cheltuiala aparține unităților administrativ teritoriale și nu 
județului. Unităților administrative teritoriale pe raza cărora se află aceste unități 
școlare. 
           Cu alte cuvinte, nu pot să fac o plată pentru așa ceva atâta timp cât legea 
specială, Legea nr.273/2006, privind finanțele publice locale, îmi spune clar că trebuie 
să existe o bază legală. Baza legală pentru această cheltuială, pentru aplicarea 
prevederilor articolului 84, aliniatul (1) o reprezintă Legea nr.1/2011, care îmi spune 
clar că această cheltuială nu poate fi făcută din finanțarea complementară. Cred că este 
foarte simplu.  
           Dacă nu am fost explicită, poate sunt și economiști în sală, care stăpânesc 
contabilitate, tot ce vreți.  
Dl.Matei Radu Bogdan: Se referă doar la decontarea totală.  
           Finanțarea complementară se referă doar la decontarea totală. Se aplică unor 
categorii speciale de elevi.  
Dl.Palaz Claudiu Iorga: Domnule consilier, stați puțin că nu este în regulă, după 
părerea mea, să aruncăm o lumină, că domnule, Secretarul Județului nu a înțeles 
avizul și l-a dat în coadă de pește că nu a interpretat în regulă.  
           Eu cred că, nu știu ce specialitate aveți, în sensul acesta, știți foarte bine că nu 
am adus-o noi pe doamna Mariana Belu și nu cred că are cineva ceva să îi reproșeze în 
ceea ce privește profesionalismul.  
           Dumneavoastră nu sunteți obligați să vă proptiți într-un aviz de legalitate sau 
de nelegalitate al Secretarului Județului.  
          Adică, dacă scoateți proiectul de pe ordinea de zi, îl scoateți că nu îl stăpâniți, 
nu să invocați că are aviz de nelegalitate pentru că nu este corectă abordarea 
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dumneavoastră. Mă refer la oamenii politici. Nu pot să spun că scot un proiect că nu 
mi-a dat.  
           Domnule Crușoveanu, mă lăsați să vorbesc? Sau de când v-ați luat candidați 
importați începeți acuma să aveți o altă abordare? Mai agresivă? Haideți, lăsați-mă să 
vorbesc, că s-au terminat românii?  
           Lăsați-mă să discut mai departe, vă rog mult de tot. 
Dl. Crușoveanu Marian: Vreau și eu un microfon, vă rog.  
Dl.Palaz Claudiu Iorga: Deci, cred eu că este corect să ne asumăm ca oameni politici 
anumite proiecte  pe care le retragem de pe ordinea de zi, și să  nu lăsăm. Nu, nu îi 
dați microfonul, tăiați-l! 
           Eu cred că este în regulă să ne asumăm, ca oameni politici, anumite proiecte de 
hotărâre, și să nu încercăm să aruncăm în tehnicul dintr-o instituție, consiliul local, 
consiliul județean, că din cauza lor nu putem să ne facem treaba. Suntem oameni 
politici și ne asumăm ceea ce facem.  
          Acuma, serios, ar trebui să îmi mulțumiți, domnule Crușoveanu, că dacă vă 
lăsam să blocați Geamia Hunkiar  astăzi nu aveați candidat la Primărie.  
Dl.Crușoveanu Marian: Poate îmi dați și mie un microfon să îmi spun punctul de 
vedere.  
Dl. Țuțuianu Marius Horia: Haideți, că pierdem, ne ducem în eter cu discuțiile. Am 
fost foarte expliciți și foarte clari. Poftiți, domnule consilier.  
Dl.Palaz Claudiu Iorga: Glumesc, glumesc.  
Dl.Crușoveanu Marian: Domnule Palaz, să înțeleg că aveți ceva împotriva domnului 
Mahomed Murat?  
Dl.Palaz Claudiu Iorga: Nu. 
Dl.Crușoveanu Marian: Mă gândeam eu că nu sunteți atât de curajos! Mulțumesc. 
Știu, știu  că sunteți un prețios și un curajos. Mulțumesc.  
Dl.Palaz Claudiu Iorga: Am spus că nu aveați candidat. Nu, este prietenul meu.               
V-am spus că nu aveți candidat, în sensul acesta m-am referit. 
Dl.Matei Radu Bogdan: Am retras de bună voie proiectul de pe ordinea de zi și 
așteptăm opinia ministerului tocmai ca să clarifice anumite lucruri. Nu am spus că se 
înșeală nimeni. Am spus că avem o neclaritate.  
Dl.Țuțuianu Marius Horia: Domnule consilier, am înțeles punctul dumneavoastră de 
vedere. Haideți să trecem la ordinea de zi.  
         Dragi consilieri, dragi colegi, dragi copii, Asociația Elevilor din Constanța, după 
ce vom avea toate elementele de legalitate în ceea ce privește această subvenție, vă 
promit că eu voi iniția acest proiect în forma legală, și îl vom pune pe ordinea de zi și 
îl vom trece de plenul Consiliului Județean. Mulțumesc foarte mult.  
        Trecem la dezbaterea proiectelor de pe ordinea de zi, proiectul nr. 12 a fost 
retras.  
 
1. Proiect de hotărâre privind modificarea componenţei Comisiei pentru Protecţia 

Copilului Constanţa. 
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      - Cine este pentru? Abțineri?  Împotrivă? Vă mulțumesc. 
Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 

 
 

Dl.Țuțuianu Marius Horia: 
2. Proiect de hotărâre privind aprobarea componenţei Comisiei Tehnico-Economice 

şi a Regulamentului  de organizare şi funcţionare din cadrul Consiliului Judeţean 
Constanţa. 

- Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 
Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 
 
 
Dl.Țuțuianu Marius Horia: 
3. Proiect de hotărâre privind revizuirea normelor procedurale interne pentru achiziţia 

directă de produse, servicii şi lucrări. 
- Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 

Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 
 
 
Dl.Țuțuianu Marius Horia: 
4. Proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii, prin licitaţie publică deschisă cu 

strigare, a unor spaţii aflate în proprietatea publică a Judeţului Constanţa şi în 
administrarea Spitalului Clinic Judeţean de Urgenţă „Sf. Apostol Andrei” 
Constanţa, în scopul desfăşurării de activităţi comerciale. 
       Vreau să revin și să spun câteva cuvinte la acest proiect. Este vorba despre 4 

spații comerciale și câțiva metri pătrați la Spitalul Clinic Judeţean de Urgenţă                 
„Sf. Apostol Andrei” Constanţa. Am retras data trecută proiectul de pe ordinea de zi, 
l-am repus acum, l-am modificat, mi se pare foarte transparent, ca aceste închirieri să 
se facă prin licitație publică cu strigare, pentru a nu mai exista suspiciuni.  

- Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 
Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 
 
 
Dl.Țuțuianu Marius Horia: 
5. Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării Studiului de fezabilitate, a 

indicatorilor tehnico-economici şi a cofinanţării investiţiilor pentru „Proiectul 
regional de dezvoltare a infrastructurii de apă şi apă uzată în aria de operare a            
S.C. RAJA S.A. Constanţa, în perioada 2014-2020”. 

- Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 
Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 
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Dl.Țuțuianu Marius Horia: 
6. Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de Organizare şi Funcţionare 

de la Teatrul pentru Copii şi Tineret Constanţa, „Căluţul de mare”.  
- Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 

Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 
 
 
Dl.Țuțuianu Marius Horia: 
7. Proiect de hotărâre privind completarea Hotărârii Consiliului Judeţean Constanţa 

nr.230/2018, privind aprobarea Comisiei de concurs de proiecte de management de 
la Complexul Muzeal de Științe ale Naturii Constanța. 

- Cine este pentru? Abțineri?  Împotrivă? Vă mulțumesc. 
Dna.Belu Mariana: Am o întrebare. Domnule consilier Bola, dumneavoastră votați 
sau nu? Că nu știu cum să trec. Nu am văzut pentru că nu votați deloc și de aceea vă 
întreb. 
          33 voturi pentru. 
 
Dl.Țuțuianu Marius Horia: 
8. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Judeţean Constanţa  

nr.234/27.07.2018, privind aprobarea organizării evenimentului „Sărbătoarea 
Recoltei şi a Vinului Dobrogean -  Ediţia 2018”. 

      - Cine este pentru? Abțineri?  Împotrivă? Vă mulțumesc. 
Dl. Bola Bogdan Alexandru: Am votat împotrivă. 
Dna.Belu Mariana: Ați votat? Cum ați votat?  
Dl. Crușoveanu Marian: Împotrivă.  
Dna.Belu Mariana: Toată lumea?  
Dl. Iordache Marian: Tot grupul P.N.L. votează împotrivă.  
Dna.Belu Mariana: Că ați ridicat toți odată mâna. 
Dl.Țuțuianu Marius Horia: Vreau să fac o precizare la acest proiect: după cum știți, 
județul Constanța traversează o perioadă nu tocmai plăcută pentru fermieri și 
producători, vorbim despre pesta porcină, m-am consultat cu colegii mei, de asta am 
supus și plenului consiliului județean, „Sărbătoarea Recoltei şi a Vinului Dobrogean -  
Ediţia 2018”  să o restângem la 4 zile.  
             Facem, cu această ocazie, și o economie foarte mare în ceea ce privește 
cheltuiala cu evenimentul, și acești bani, în următoarea ședință, să îi redirecționăm 
către Spitalul Județean Constanța, să mai refacem o secție, sau să mai dotăm Spitalul 
Clinic. Vă mulțumesc.  
Dna.Belu Mariana: 20 de voturi pentru și 13 voturi împotrivă.  
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Dl.Țuțuianu Marius Horia: 
9. Proiect de hotărâre privind acordarea unui ajutor financiar doamnei Velicu Tudoriţa  

pentru minorul Velicu Robert Nicolae. 
 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 

Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 
 
 
Dl.Țuțuianu Marius Horia: 
10.Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării Programului cu obiectivele şi 

lucrările de drumuri şi poduri pentru anul 2018 finanţate din bugetul Consiliului 
Judeţean Constanţa. 

- Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 
Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 
 
 
Dl.Țuțuianu Marius Horia: 
11.Proiect de hotărâre privind modificarea listei de investiţii pentru RAJDP  

Constanţa (în reorganizare), pe anul 2018. 
         - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 
Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 
 
 
Dl.Țuțuianu Marius Horia: Proiectul nr. 12 a fost retras.  
13.Proiect de hotărâre privind repartizarea pe unităţi administrativ teritoriale a 

sumelor defalcate din TVA, pe anul 2018, pentru finanţarea cheltuielilor privind  
drumurile judeţene şi comunale. 

- Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 
Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 
Dl.Țuțuianu Marius Horia: Privitor la proiectul nr.13 au fost făcute alocări de către 
Comisia de Alocări, în primul rând pentru drumurile comunale și mai ales pentru 
unitățile administrativ teritoriale care au fost afectate de inundațiile din această 
primăvară și vară.  
  
 
Dl.Țuțuianu Marius Horia: 
14. Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului de venituri şi cheltuieli, Listei de 

investiţii, Programului de evenimente culturale, pe anul 2018, pentru Centrul 
Cultural Judeţean Constanţa „Teodor T. Burada”. 

- Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 
Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 
Dl.Țuțuianu Marius Horia: Aș face o mică sugestie colegilor, este tot privitor la 
recoltă. S-a modificat bugetul mai puțin.  
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Dl.Țuțuianu Marius Horia: 
15. Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului de Venituri şi cheltuieli, pe anul 

2018, pentru Teatrul de Stat Constanţa. 
     - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 

Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 
 
 
Dl.Țuțuianu Marius Horia: 
16.Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului de Venituri şi cheltuieli, pe anul 

2018, pentru Muzeul de Artă Constanţa. 
- Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 

Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 
 
 
Dl.Țuțuianu Marius Horia: 
17.Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului de Venituri şi cheltuieli precum şi 

completarea programului de evenimente culturale, pe anul 2018, pentru Muzeul de 
Istorie Naţională şi Arheologie Constanţa. 

     - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 
Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 
 
 
Dl.Țuțuianu Marius Horia: 
18.Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului de venituri şi cheltuieli şi 

modificarea listei de investiţii pe anul 2018 pentru Spitalul Clinic Judeţean de 
Urgenţă „Sf. Apostol Andrei” Constanţa.  

  - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 
Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 
 
Dl.Țuțuianu Marius Horia: 
19.Proiect de hotărâre privind aprobarea atribuirii licenţei de traseu pentru efectuarea 

transportului public de persoane prin curse regulate speciale, conform                      
Legii serviciilor de transport public local nr.92/2007, operatorului de transport                
S.C. Ada Exclusiv S.R.L. 

- Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 
Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 
 
 
Dl.Țuțuianu Marius Horia: 
20.Proiect de hotărâre privind aprobarea atribuirii licenţei de traseu pentru efectuarea 

transportului public de persoane prin curse regulate speciale, conform                 
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Legii serviciilor de transport public local nr.92/2007, operatorului de transport                
S.C. Dan Autocond S.R.L. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 
Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 
 
 
Dl.Țuțuianu Marius Horia: 
21.Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului judeţean şi a listei de investiţii ale 

Judeţului Constanţa, pe anul 2018. 
 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Vă mulțumesc. 

Dna.Belu Mariana: 33 voturi pentru. 
 
Dl.Țuțuianu Marius Horia: Domnilor consilieri vă mulțumesc foarte mult pentru 
prezența la ședință, celor care pleacă în concediu le urez concediu plăcut,  ne vedem în 
luna septembrie. Vă mulțumesc foarte mult! 
 
 
 
 

Președinte,  
Țuțuianu Marius Horia 

 

 

Secretar al Județului,  
       Belu Mariana  

 

                                                                                                              Întocmit,  
                                                                                                                        Pîrvu Lidia  


